
 

   

Z obsahu: 
● Dodatek odvětvové smlouvy OS PHGN umožní růst tarifních stupňů 

● Hornické odbory zahájily sběr podpisů pod Petici za energetickou 

bezpečnost ČR 

● Odbory v OKD vyjednaly růst mezd pro rok 2024 

MĚSÍČNÍK ODBOROVÉHO SVAZU PRACOVNÍKŮ HORNICTVÍ, GEOLOGIE A NAFTOVÉHO PRŮMYSLU 

Dodatek odvětvové smlouvy  

zajistí růst tarifních stupňů o 6 %  

Hornické odbory připravily novou petici k české 

energetice. Za jakým účelem? 

Po domluvě s členskými sdruženími zahájí 

odborový svaz v lednu sběr podpisů k petici, 

která stručně popisuje současnou nedobrou 

situaci, ve které se nachází odvětví energetiky. 

Varuje před energetickou krizí, která by mohla 

v Česku nastat, pokud se bude vláda a parla-

ment nadále nezodpovědně, ba přímo diletant-

sky chovat ke klíčovému odvětví, kterým právě 

energetika je. Varuje a také navrhuje, co je 

třeba udělat, aby se situace zlepšila. Touto 

peticí nesledujeme nic jiného, než aby v ČR byl 

v prvé řadě dostatek elektrické energie za ce-

nu, kterou si domácnosti a firmy mohou dovo-

lit. Energetika je klíčové odvětví, které zásad-

ním způsobem ovlivňuje naše životy.  

Ceny surovin a energií stále rostou, stejně 

jako ceny nesmyslných emisních povolenek a 

návazně rostou také ceny služeb, výrobků a 

potravin. Vláda se k české energetice chová 

pod vlivem Evropské unie krajně nezodpověd-

ně až nepřátelsky. To je hlavní důvod, proč 

životní úroveň obyvatel v Česku prudce klesá. 

Vláda a její premiér nám přitom lžou, jak dobře 

a zodpovědně řídí tuto zemi, jakých úspěchů 

stále dosahují. Opak je pravdou a občané to již 

prokoukli. Máme nerostné suroviny, uhelné, 

plynové teplárny a jaderné elektrárny a dokáže-

me vyrábět levnou elektrickou energii. Z těžko 

pochopitelných důvodů ji posíláme spekulan-

tům na německou burzu a zpátky kupujeme 

vlastní předraženou elektřinu. Pětikoalice hod-

lá odstavovat domácí výrobce elektřiny a chce 

je nahrazovat drahými a nespolehlivými soláry 

a větrníky. Prohlášení ministra Rakušana, že je 

žádoucí odstřihnout se co nejdříve od nespo-

lehlivých fosilních paliv, tedy od energetického 

uhlí, je čirá fantasmagorie, protože uhelné a 

plynové elektrárny jsou na rozdíl od těch solár-

ních a větrných naprosto spolehlivé. Naši mini-

stři prostě perlí. Na konferenci COP28 v Dubaji 

ministr životního prostředí Petr Hladík (KDU-

ČSL) podepsal český závazek skončit s těžbou 

a spalováním uhlí do roku 2033. To je v na-

prostém rozporu s programovým prohlášením 

vlády, ve kterém je napsáno, že Česko odejde 

od fosilních paliv, až za ně bude adekvátní a 

spolehlivá náhrada. A my víme, že žádná ade-

kvátní a spolehlivá náhrada za uhlí a plyn není 

a ještě dlouho nebude. To jen dokládá neprofe-

sionalitu a hloupost ministrů vlády signalisty 

Petra Fialy, která nakládá s vlastním programo-

vým prohlášením jako s cárem papíru. Kdo 

ještě může důvěřovat takto prolhané vládě?  

 

Komu budete petici adresovat? 

Vládě a poslancům. Druhého ledna petici 

zveřejníme a od té doby budou občané mít 

možnost po dva měsíce podepisovat jak papí-

rové, tak elektronické archy. Šestého března se 

koná v Luhačovicích X. sjezd našeho svazu, na  

němž delegáty budeme informovat, kolik podpi-

sů se podařilo získat. Po sjezdu náš petiční 

výbor ve složení předseda svazu Rostislav Pa-

lička, místopředsedové Josef Zelenka a Jiří 

Waloszek a předseda odborového sdružení 

CCG Most Jaromír Franta osobně doručí archy 

s podpisy Petičnímu výboru Sněmovny. 

 

Petici můžou podpisovat pouze členové svazu, 

nebo i veřejnost? 

Petice není určena odborářům, ale občanům. 

Z toho důvodu bude i v elektronické verzi, aby ji 

mohli podpořit podpisy pod petiční archy obča-

né v kterékoliv části republiky. Petici uveřejňu-

jeme i v tomto čísle HGN. 

 

V prosinci jste ve svém sídle podepsali dodatek 

číslo 1 kolektivní smlouvy vyššího stupně. Vy-

jednávání se zaměstnavatelským svazem zřej-

mě probíhalo nebývale hladce. Je to tak? 

Ano. Naši odboroví vyjednavači předložili  

20. listopadu návrh dodatku odvětvové 

smlouvy. I když ekonomická situace v někte-

rých firmách Zaměstnavatelského svazu důlní-

ho a naftového průmyslu je velice složitá, doká-

zali jsme se na jednání s jeho prezidentem 

Vladimírem Budinským dohodnout, že dodatek 

odvětvové smlouvy podepíšeme již 6. prosince. 

Dodatek zajišťuje všem zaměstnancům navý-

šení tarifních stupňů v odvětvové smlouvě o  

6 procent. Jsem za to velice rád zejména po 

nedávných zkušenostech, kdy jsme novou ko-

lektivní smlouvu vyššího stupně vyjednávali se 

zaměstnavatelským svazem neskutečných  

11 měsíců! Tentokrát se zaměstnavatelský 

svaz zachoval seriózně a přistoupil na návrh 

odborů v poměrně krátkém čase. Dodatek 

odvětvové smlouvy včetně tarifních tabulek 

zveřejňujeme v tomto čísle HGN.  

 

A daří se vám i uvnitř svazu? 

Samozřejmě se nevěnujeme pouze kolektiv-

nímu vyjednávání, i když je to velice důležité. 

Staráme se také zodpovědně o náš majetek.  

V této chvíli probíhá rekonstrukce kotelny  

v hotelu Harmonie 1. Věřím, že všechny práce 

stihneme dokončit včas a 6. března bude zase-

dat sjezd v příjemně vyhřátých prostorách.  

Chtěl bych vyzdvihnout práci našich svazových 

právníků. V důsledku změn v zákoníku práce 

musí měnit veškeré dohody, nebo reagovat na 

nejrůznější podněty, které v důsledku těchto 

změn přicházejí. Věnovali se přípravě a vyjed-

návání  dodatku  odvětvové  smlouvy,   přípravě  

říká předseda OS PHGN Rostislav Palička 

Hornické odbory měly i v závěru loňského roku napilno. Podílely se na přípra-

vě a průběhu listopadového dne protestů v Praze, vyjednaly a podepsaly do-

datek 1 odvětvové smlouvy, zahájily rekonstrukci kotelny v hotelu Harmonie 

v Luhačovicích, vypracovaly s podporou ČMKOS novou Petici za energeticky 

bezpečnou ČR, usilovně připravují konání X. sjezdu odborového svazu v Luha-

čovicích. O těchto a dalších událostech HGN hovořil s předsedou Rostislavem 

Paličkou.  

Leden 2024 
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výběrového řízení na rekonstrukci již zmíněné 

kotelny, pracují na přípravě nebo kontrole dal-

ších smluv. Svazoví právníci Antonín Těšík a 

Markéta Marinková jsou maximálně vytížení, 

ale zvládají to dobře. To samé lze říct o zaměst-

nancích pražského pracoviště. Probíhají přípra-

vy na březnový sjezd odborového svazu. V per-

sonálním obsazení, v jakém jsme, se to s maxi-

málním vypětím zvládnout dá. 

Také svazoví inspektoři bezpečnosti práce 

mají napilno. V závěru roku se konaly odborové 

konference v regionech, který se zúčastňuje-

me. Byl jsem na výjezdním zasedání Sdružení 

hornických odborů, na kterém se jednalo za 

přítomnosti právničky Marie Pekařové o tom, 

co může vlivem změn v zákoníku práce a  

v důchodové reformě poškodit bývalé horníky, 

kterým se v uvozovkách říká rentáři. Připravuje-

me si z toho důvodu půdu pro jednání na toto 

téma s aliancí průmyslových odborových svazů. 

20. prosince jsme se zúčastnili pietního aktu 

na Dole ČSM a uctili památku 13 horníků, kteří 

před 5 lety zahynuli při výbuchu metanu v dole. 

 

Jak pokročily přípravy na sjezd v Luhačovicích? 

V tuto chvíli, to je na začátku ledna, můžu 

zodpovědně říct, že po organizační stránce 

sjezd proběhne určitě velmi dobře.  

 

Co očekáváte od roku 2024? 

Jaro nám ještě vyplní přípravy sjezdu, poté se 

v březnu bude konat sjezd a zasedání prvního 

sněmu. To jsou vnitroodborové priority. Z obec-

ného hlediska je zřejmé, že působení a rozho-

dování koaliční vlády Petra Fialy nám nedá 

nikomu klidně spát. Vláda připravuje důchodo-

vou reformu, což se hornických odborů bezpro-

středně týká. Ministr zdravotnictví Vlastimil 

Válek chce představit změny ve zdravotnictví, 

takže předpokládám, že v rámci ČMKOS se náš 

odborový svaz bude zapojovat do případných 

protestních akcí včetně již zmíněné petice. 

Bude to další nával práce pro svazové právníky, 

protože zmíněné změny a návrhy vlády se bu-

dou týkat především legislativy. 

Odborový svaz jako celek bude usilovat o 

zachování všech služeb, které poskytujeme 

svým členům, ať už jde o právní servis a pora-

denství či další servisní služby, včetně nabídek 

na zvýhodněnou rekreaci pro naše členy v ho-

telu Harmonie 1 v Luhačovicích. Věřím, že rada 

odborového svazu společně s členy svazu  

v roce 2024 obstojí.  

Na listopadové radě OS PHGN byl hostem 

Josef Středula a při prezentaci z jednání sněmu 

odborové centrály citoval amerického zpěváka 

Bruce Springsteena, který bude koncertovat  

v ČR. S jeho slovy se plně ztotožňujeme: 

„Odbory jsou jediným mocným a účinným hla-

sem, který pracující v této zemi kdy měli.“  

Petr Kolev 

Vladimír Budinský a Rostislav Palička podepsali dodatek číslo 1 odvětvové smlouvy.  Foto: archiv  

Dodatek číslo 1 kolektivní smlouvy vyššího stupně 

Odborový svaz pracovníků hornictví, geologie a naftového průmyslu,  

Ke Koh-i-nooru 977, Stodůlky, 155 00 Praha 5, 

IČ 00006025, vedený ve spolkovém rejstříku Městského soudu v Praze, 

oddíl L, vložka 858, 

zastoupený panem Rostislavem Paličkou, předsedou svazu  

(dále jen „odborový svaz“) 

a 

Zaměstnavatelský svaz důlního a naftového průmyslu, 

Novotného lávka 200/5, Staré Město, 110 00 Praha 1, 

IČ 15273725, vedený ve spolkovém rejstříku Městského soudu v Praze, 

oddíl L, vložka 2512, 

zastoupený panem Ing. Vladimírem Budinským, MBA, prezidentem sva-

zu, 

(dále jen „zaměstnavatelský svaz“) 

uzavírají v souladu s články 52 až 55 Kolektivní smlouvy vyššího stupně uzavřené účastníky dne 22. března 2023 (dále jen „kolektivní smlouva“) 

tento Dodatek č. 1: 

I. 

Kolektivní smlouva se mění tak, že v článku 10 odstavec 1 zní: 

(1) Při stanovené týdenní pracovní době v délce podle čl. 7 platí pro zaměstnance základní mzdové tarify: 

na pracovištích v podzemí hlubinného dolu při 

hlubinné těžbě uhlí a uranové rudy  
na pracovištích s povrchovou těžbou uhlí  

 

na povrchových pracovištích hlubinných dolů a 

ostatních pracovištích mimo důl  

Tarifní 

stupeň 
Kč/

měsíčně 
Tarifní 

stupeň 
Kč/

měsíčně 

1   7 26 100 

2   8 27 450 

3 19 400 9 28 950 

4 20 900 10 30 450 

5 22 900 11 32 050 

6 24 450 12 33 850 

Tarifní 

stupeň 
Kč/

měsíčně 
Tarifní 

stupeň 
Kč/

měsíčně 

1 16 500 7 21 150 

2 16 800 8 22 300 

3 17 300 9 23 600 

4 18 100 10 25 100 

5 19 050 11 27 050 

6 19 950 12 28 900 

Tarifní 

stupeň 
Kč/

měsíčně 
Tarifní 

stupeň 
Kč/

měsíčně 

1 16 600 7 19 500 

2 16 750 8 20 600 

3 16 900 9 22 000 

4 17 100 10 23 600 

5 17 450 11 25 350 

6 18 400 12 27 600 

II. 

Tento dodatek nabývá účinnosti dnem 1. ledna 2024. 

III. 

Odborový svaz se zmocňuje, aby vyhotovil úplné znění kolektivní smlouvy, jak vyplývá ze změny provedené tímto dodatkem. 

 

V Praze dne 6. prosince 2023 

Rostislav Palička 
předseda Odborového svazu pracovníků hornictví, geologie  
a naftového průmyslu 

Ing. Vladimír Budinský, MBA 
prezident Zaměstnavatelského svazu důlního  
a naftového průmyslu 
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Petice za energeticky bezpečnou Českou republiku 

ze dne 6. prosince 2023 

podle § 1 zákona č. 85/1990 Sb., o právu petičním, v platném znění, 

adresovaná Vládě České republiky a Parlamentu České republiky. 

Energetika je odvětví, které přímo i nepřímo zásadním způsobem ovlivňuje naše životy. Jaká tedy je ta naše energetika? 

 

Je naše energetika bezpečná? Není. Roste podíl zdrojů ze zahraničí, a ne všechny dodávky jsou spolehlivé. Nejistý může být zdroj suroviny či pří-

mo energie z důvodů ryze přírodních i politických. Nejistá může být i dodávka pro způsob její přepravy, o neekologičnosti ani nemluvě. Podporujete 

pouze nestabilní zdroje solární a větrné, aniž byste ponechali zdroje, které jsou schopny jejich nestabilitu vyrovnávat.  

Je naše energetika soběstačná? Není. Máme dost kapacit a sítí pro vnucovaný přechod na vytápění pouze elektřinou? Ne. Máme dost kapacit a 

sítí na vnucovanou elektromobilitu? Ne. Nahradí nám jaderné elektrárny a tzv. obnovitelné zdroje uhelné a plynové elektrárny? Ne.  

Je naše energetika cenově dostupná? Není. Ceny surovin a energií se neustále zvyšují, a proto rostou ceny i všech služeb a výrobků. Proto na 

rozdíl od ostatních členů EU naše životní úroveň stále prudce klesá. 

 

Vládo, poslanci, nevíte, co s tím? Poraďte se konečně se skutečnými odborníky a inspirujte se v jiných fungujících zemích: 

1. Když už vybíráte peníze z předražených a spekulativních emisních povolenek, využijte je na to, abyste odvrátili zničující náraz cen energií pro 

domácnosti i pro podniky. Použijte je na úhradu nákladů na sítě a pomoci domácnostem (což EU nevylučuje). Prosazujte v EU zastropování jejich 

ceny. 

2. Neodstavujte zdroje energií, dokud za ně nemáte adekvátní náhradu – tedy stejně spolehlivou, bezpečnou a cenově dostupnou.  

3. Přehodnoťte svůj nerealistický plán slepé podpory solárních a větrných elektráren a neekologicky dováženého a, i z hlediska emisí, sporného 

LNG. 

4. Místo uspěchaného bezhlavého ukončení využívání uhlí pro výrobu elektřiny a tepla udělejte ve vedení EU vše pro zahájení procesu akceptace 

tuzemských uhelných zdrojů jako energetických zdrojů, které jsou do zprovoznění nových jaderných zdrojů nenahraditelné. 

5. Vyčleňte z ČEZ pod státní kontrolu jadernou, popř. i uhelnou energetiku. Zajistěte bezpečnou a cenově výhodnou elektřinu v naší zemi, např. 

slibovanou formou státního obchodníka. 

Vládo a zástupci občanů v Parlamentu České republiky, vyzýváme Vás k výše uvedeným krokům, aby naše energetika byla opět bezpečná, soběs-

tačná a cenově dostupná a naše země se konečně mohla zase rozvíjet! 

 

Autor petice: Odborový svaz pracovníků hornictví, geologie a naftového průmyslu, IČ: 000 06 025, Ke Koh-i-nooru 977/29, Stodůlky, 155 00, 

Praha 5, zastoupený Rostislavem Paličkou – předsedou svazu, ve spolupráci s Českomoravskou konfederací odborových svazů 

Petiční výbor: Rostislav Palička, Rychvald 321, 735 32, Karviná – zmocněnec, Josef Zelenka, Vintířov 160, 357 35, Jiří Waloszek, Doubrava 152, 

735 33, Jaromír Franta, Boleboř 90, 431 21 

Podepsané podpisové archy lze doručit do 29. února 2024 na některou z adres uvedených na petičním archu nebo lze domluvit i jiné místo pro 

doručení, telefon: 722 980 689 nebo email: francova.lucie@cmkos.cz. 

Shromažďovány a zpracovány budou pouze osobní údaje odpovídající výkonu petičního práva této petice. Uchovány budou pouze po dobu, která 

je nezbytná k účelu jejich zpracování. Získané údaje nebudou poskytnuty jiným osobám a subjektům než správnímu orgánu, jemuž je petice urče-

na. 

PODPISOVÝ ARCH 
 

Petice za energeticky bezpečnou Českou republiku 
 

ze dne 6. prosince 2023, adresovaná Vládě České republiky a Parlamentu České republiky 

Kompletní text petice je umístěn na první straně této složky nebo listiny. 
 

Autor petice: Odborový svaz pracovníků hornictví, geologie a naftového průmyslu, IČ: 000 06 025, Ke Koh-i-nooru 977/29, Stodůlky, 155 00, 

Praha 5, zastoupený Rostislavem Paličkou – předsedou svazu, ve spolupráci s Českomoravskou konfederací odborových svazů 

Zmocněnec petičního výboru: Rostislav Palička, Rychvald 321, 735 32, Karviná – zmocněnec. 
 

Podepsané petiční archy lze doručit do 29. února 2024 na některou z dále uvedených adres, na obálku uveďte slovo „Petice“.  

Adresy k doručování: 

● OS PHGN, Ke Koh-i-nooru 977/29, Stodůlky, 155 00 Praha 5, 

● Moravskoslezské sdružení OO OS PHGN, Koksární 1, 702 24, Ostrava – Přívoz, 

● SOO OS PHGN Sokolovského regionu, Ulice Jednoty 1628, 356 01, Sokolov, 

● Českomoravské sdružení OO OS PHGN, Ke Koh-i-nooru 977/29, 155 00, Stodůlky, Praha 5, 

● Sdružení hornických odborů, Klimšova 1765, Petřvald, 

● Sdružení základních odborových organizací Ostrava, Nádražní 93, 102 62, Ostrava, 

● SOO Czech Coal Group, V. Řezáče 315, 434 01, Most, 

● SOO Diamo, Dolní Rožínka 86, 592 51. 

Lze si domluvit i jiné místo pro doručení, telefon: 722 980 689, email: francova.lucie@cmkos.cz 

 
 CELÁ PETICE JE K DISPOZICI NA WEBU OS PHGN 

mailto:francova.lucie@cmkos.cz
mailto:francova.lucie@cmkos.cz
https://www.osphgn.cz/clanky/aktuality/petice-za-energeticky-bezpecnou-ceskou-republiku.html
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Společné foto po podpisu od-

větvové smlouvy. Zleva předse-

da SHO Jiří Waloszek, generál-

ní ředitel OKD Roman Sikora a 

místopředseda SHO Štefan 

Pinter.  

Foto: archiv 

Měsíčník Odborového svazu pracovníků hornictví, geologie a naftového průmyslu 
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Odbory OKD vyjednaly růst 

mzdových tarifů o 5,5 procenta 

Hornické odbory dojednaly s vedením 

těžební společnosti OKD dodatek  

k podnikové kolektivní smlouvě na 

rok 2024. Předsedy Sdružení hornic-

kých odborů Jiřího Waloszka jsme se 

zeptali, jak probíhalo vyjednávání.  
 

Nebylo to vůbec jednoduché, což dokazuje i 

samotná délka vyjednávání. Návrh odborů 

jsme zaměstnavateli předali již počátkem října. 

K dohodě došlo po šesti kolech intenzivních 

jednání a 20. prosince 2023 bylo vše zpečetě-

no podpisem Dodatku číslo 46. 
 

Podařilo se hornickým odborům, stejně jako  

v roce 2022 vyjednat vyšší nárůst mezd, než je 

předpokládaná inflace? 

S vedením OKD jsme se dohodli na navýšení 

tarifních mezd o 5 procent. Kromě tarifních 

mezd poroste o 0,5 procenta objem mzdových 

prostředků, které budou určeny k výplatě moti-

vační odměny za dodržování bezpečnosti při 

práci. Co se týká v porovnání s inflací, je toto 

číslo nad odvážně nízkým předpokladem Čes-

ké národní banky a ministerstva financí. Jak to 

skutečně bude v letošním roce, ukáže čas. 

Jsem rád, že jsme po dvou měsících jednání 

dospěli k dohodě a byl podepsán dodatek ke 

kolektivní smlouvě, který v této chvíli zaručuje 

zaměstnancům v roce 2024 víc než udržení 

reálné mzdy. Za důležité také považuji, že  

v květnu vyhodnotíme s vedením podniku situ-

aci ohledně vývoje inflace a ekonomické vý-

sledky firmy a na základě těchto údajů bude-

me jednat o dalších možnostech pro rok 2024. 

 

Podařilo se kromě navýšení mzdových tarifů 

dojednat další příplatky za práci, navýšení pen-

zijního připojištění a podobně? 

Navýšení se týká tří hlavních bodů, a to 

mzdových tarifů, některých stávajících příplat-

ků a nově byl dohodnut příplatek na bezpeč-

nost. Nově se tedy zavádí odměna za dodržo-

vání bezpečnosti a také o 100 procent se na-

výší prostředky na bezpečnostní kampaň. Od 

ledna 2024 se v OKD zvýší i vybrané příplatky, 

na což bude vyčleněno o 5 procent více než  

v roce 2023. Navýšeny budou například dife-

renciační příplatek, příplatky za dozor dopravy 

u mužstva a za ztížené mikroklimatické pod-

mínky nebo příplatky pro zaměstnance, kteří  

z důvodu zajišťování bezpečnosti či nezbytné-

ho provozu nemohou využít nároku na očistu  

v pracovní době nebo přerušit práci.  

Dále zaměstnanci těžební společnosti mají 

nárok na již dříve domluvené benefity, mezi 

které mimo jiné patří přídavky na dovolenou a 

na Vánoce, týden dovolené navíc, příspěvky na 

penzijní pojištění 1000 korun měsíčně, až 

6400 korun ročně na nákup sportovních, lé-

čebných, rekreačních a kulturních aktivit for-

mou benefitních karet i příspěvky na závodní 

stravování. Nechybí ani rekondiční lázeňské 

pobyty a příspěvky na prázdninové a ozdravné 

pobyty dětí. 

 

Pro přehled, které základní organizace spadají 

pod Sdružení hornických odborů? 

V našem odborovém sdružení je devět zá-

kladních organizací, které působí celkem u čtyř 

zaměstnavatelů. V OKD působí základní organi-

zace ČSM, Karviná, Úpravna Darkov a ZO povr-

chových pracovišť. Dále jsou to základní orga-

nizace Paskov, HBZS, Odra, Rekultivace a ZO 

Heimstaden.             

(pek) 

Rok 2023 byl pro odborové 

organizace v OKD volební 
 

Rok 2023 byl pro základní organizace 

Sdružení hornických odborů (SHO) rokem 

volebním. Jak HGN informoval předseda 

SHO Jiří Waloszek, volby se uskutečnily  

v sedmi z devíti základních organizacích, 

které jsou součástí SHO. 
 

● Již v lednu došlo ke změně předsedy v ZO 

Heimstaden, kdy Roman Faja nahradil dlouho-

letou předsedkyni Dagmar Adamčíkovou, která 

odešla do důchodu.  

● K další změně došlo v ZO povrchových odbo-

rů, když v březnu byl novým předsedou zvolen 

Michal Czyž, který nastoupil místo Moniky Něm-

cové.  

● Následně proběhly v prvním pololetí ještě 

volby v odborových organizacích, ve kterých 

svůj post obhájili stávající předsedové. V ZO 

Rekultivace Jaromír Klimek, v ZO Odra Milan 

Kobierski a v ZO Úpravny Darkov Marian Wawr-

zacz.  

● Funkci předsedy ZO Dolu Karviná obhájil  

v říjnových volbách Jiří Waloszek. Pavla Korunu 

ve funkci místopředsedy a závodního inspekto-

ra BP vystřídal Roman Sikora.  

● Volby v odborové organizaci ČSM, která je 

největší v rámci SHO, se uskutečnily 7. a 8. 

listopadu a HGN o nich informoval předseda 

základní organizace Štefan Pintér.  

● Volby probíhaly na obou lokalitách Dolu ČSM 

dva dny, tak aby se jich mohli zúčastnit zaměst-

nanci ve všech směnách. Do závodního výboru 

bylo zvoleno 15 členů. Nový závodní výbor si 

následně 27. listopadu zvolil ze svého středu 

funkcionáře. Předsedou byl zvolen Štefan Pin-

tér a místopředsedou Aleš Tyrlík. Závodním 

inspektorem bezpečnosti práce pro lokalitu 

ČSM Sever byl zvolen Zbigniew Grochol a pro 

lokalitu ČSM Jih Pavel Toman. Do závodního 

výboru byly poprvé zvoleny i tři ženy, které bu-

dou zastupovat zaměstnance povrchových pra-

covišť. Odbory Dolu ČSM mají v současnosti 

členy v sedmi firmách a po ukončení těžby uhlí 

se bude měnit i struktura a činnost odborové 

organizace, která bude reagovat na nově 

vzniklou situaci zaměstnavatelů, u kterých bu-

dou členové odborové organizace dále praco-

vat.              (pek) 

V Sev.en Česká energie  

porostou mzdy o 9 % 
 

Kolektivní vyjednávání bylo ve skupině Sev.en 

Česká energie dokončeno a uzavřeno. Ve větši-

ně společností jsou „velké kolektivní smlouvy“ 

platné do roku 2024, proto se řešily především 

drobné změny vycházející z legislativy a dodat-

ky týkající se růstu mezd pro rok 2024. 

„Ve všech společnostech skupiny by v příštím 

roce mělo dojít k nárůstu průměrného výdělku 

o 9 %, z toho 1 % má v pravomoci rozdělit ge-

nerální ředitel dané společnosti. K realizaci 

dohodnutých mzdových ustanovení by mělo 

dojít v průběhu ledna,“ řekl personální ředitel 

Petr Mrvík. Domluvený růst průměrného výděl-

ku se nerovná růstu tarifní mzdy, do tarifu jde 

jen část navýšení. 

Skupina Sev.en Česká energie se také roz-

hodla ponechat veškeré benefity pro zaměst-

nance ve stávající podobě beze změn. 

(Důlní noviny, red) 


